

**Møde den: 07.04.2015**  
**1520-731 (Hos Eva)**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Lisette Prins (HE), Anne Christine Teglberg (AU UDD.), Jesper Sølund Hansen (AR), Eva Kvistgaard Arent (ST) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Afbud:** Michael Mejлгаard Udby (BSS – ordfører for båndet)

**Gæst:** Sune Koch Rønnow (formand for studenterrådet)

<b>Punkt 1</b>	<b>Møde med studenterrådsformanden</b>
Beskrivelse	<p>Mødet indledtes med en kort præsentationsrunde. Båndet udredte desuden sin opbygning og de administrative processer, som den bidrager til. Sune takkede for indbydelsen og kvitterede med at oplyse, at der generelt set er tilfredshed med vejledningsydelserne på AU.</p> <p><i>Hvordan samarbejder vi mellem studenterrådet og studievejledningerne?</i></p> <p>Vejledningen og SR har mange fælles interesser og berøringsflader. SR er velkommen til at involvere båndet, i fald man har gode ideer/tiltag, som ikke direkte relaterer sig til, hvad der sker i undervisningen.</p> <p>SR og VEST udbyder ofte kurser/arrangementer med sammenfaldende temaer. Der er derfor god grund til at få samstemt årshjulene, så valg af emner og perspektiver kan præciseres på de enkelte kurser.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <i>Hvad optager SR i øjeblikket?</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Hvordan rammer dimensioneringen de studerende, som har holdt pause undervejs på studiet?</li> <li>○ Bacheloropgave- og specialetider (dispensationer)</li> <li>○ Hvordan kan vi lave fornuftige feedback-ordninger?</li> <li>○ Boligpolitik</li> <li>○ Tendens til "vareliggørelse" af uddannelser</li> </ul> </li> <li>• <i>Hvad optager VEST-båndet?</i></li> </ul>

Dato: 09. april 2015  
 Ref: EHL

Side 1/4

- Fremdriftsreformen afstedkommer nye regler og mindre luft for fleksibilitet, hvilket ændrer vilkårene for vejlederrollen.
- Brug af informationskanaler - hvor får de studerende deres informationer fra? Sune fortæller, at SR benytter sig af lokale kontaktpersoner til at kommunikere med de studerende. Desuden har man valgt at oprette et modul på Blackboard.

Et voksende antal studerende har psykiske vanskeligheder, har SR bemærket. Båndet oplyste, at man forsøger at imødegå problemet ved at blive bedre til at screene folk mhp. at sende dem videre til de rette instanser. Derudover tilstræber man at udtænke quick-fixes til at løsning af de problemer, som den studerende står med nu og her. (fx hvordan klarer jeg min forestående eksamen?)

Sune efterlyste yderligere balance mellem lokale og fælles vejledningsaktiviteter, da SR af og til oplever frustration hos nogle studerende over, at deres ønskede aktiviteter udbydes på et andet fakultet end deres eget. Det er dog ikke hans oplevelse, at det er noget stort problem.

VEST må gerne sende henvendelser videre til SR, hvis fremsendte materiale eller links ikke vurderes til at være egnet til de portaler, som vi råder over: [sr@au.dk](mailto:sr@au.dk)

#### *Fremdriftsreformen*

SR oplever et udbredt mismod over fremdriftsreformen, men vurderer, at de fleste har affundet sig med, at den kommer uanset hvad. Det generer dog mange henvendelser, og man forsøger så vidt muligt at sende de studerende videre til vejledningen, som har behov derfor. Direkte adspurgt svarede Sune, at det ikke er SR's indtryk, at vejledningens troværdighed er under pres.. Der er dog en tendens til, at de studerende *ikke* forventer, at vejlederne kan svare på deres spørgsmål grundet de mange uafklaretheder, der har været.

SR er især optaget af følgende emner relateret til reformen:

- Bacheloropgave- og specialetider
- Dispensationsbelastning i forbindelse med eksamen og

	<p>re-eksamen.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Manglende tilmelding til undervisningen – obligatorisk tilmelding</li> </ul> <p>Båndet ser gerne, at de studerende giver deres besyv med om Vejledningsstrategien, og at der etableres samarbejde omkring relevante delmål/handleplaner. Esben sender link til Sune.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Øvrigt:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ SR: Glad for stress-seminaret og den gensidige inspiration, som det gav anledning til. Der forestår dog en opgave med at samle op på seminaret. SR forestiller sig, at der skal produceres et art idékatalog. Båndet påpegede dog, at seminaret har været kørt i regi af prorektor, og at det primært er Gitte Viftrup, som har været involveret. Esben lovede at tale med Gitte Viftrup for at opklare, hvem SR skal gå til.</li> <li>○ SR har foreslået Berit Eika et feedback-seminar. Her er det måske ikke så meget VEST, der skal samarbejdes med, men snarere de pædagogiske centre. Prodekanerne skal også involveres.</li> </ul> </li> </ul> <p>Afslutningsvist takkede båndet Sune for hans deltagelse og udtrykte håb om, at samarbejdet med SR vil kunne fortsætte fremover.</p>
Referat	

<b>Punkt 7</b>	<b>Bordet rundt + evt.</b>
Beskrivelse	Nyt fra afdelingerne
Referat	<p><b>Esben:</b> Fremdriftspostkassen er nedlagt efter aftale med Gitte Stavad og båndet.</p>

**Dagsordenspunkter til næste møde:**

**Kommende dagsordenspunkter:**

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Vært

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

—

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag.

—

—